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Ylivieskan teknisten palveluiden lautakunta on 7.5.2024 § 44 hyväksynyt 
Pajukoski II - tuulivoimapuiston osayleiskaavan luonnosvaiheen aineiston 
ja päättänyt asettaa sen julkisesti nähtäville 15.5.2024 – 17.6.2024. 
Luonnosaineisto käsittää kolme vaihtoehtoista kaavaluonnosta VE1, VE2 
ja VE3. Ylivieskan kaupunki varaa viranomaisille ja sidosryhmille 
mahdollisuuden lausua luonnosaineistosta. Kirjalliset lausunnot tulee jättää 
viimeistään 17.6.2024. 
 
2000 ha suunnittelualue sijoittuu Ylivieskan eteläosaan rajoittuen 
lounaassa Sievin ja kaakossa Nivalan kunnan rajoihin sekä lännessä 
Pajukoski I-alueen tuulivoimapuiston osayleiskaavaan. Kaavan tavoitteena 
on mahdollistaa enintään 18 tuulivoimalan ja niihin liittyvien huoltoteiden, 
maakaapeleiden sekä sähköaseman rakentaminen. 
 
Kaavaselostuksessa tunnistetaan, että alueen pohjoisosassa kulkee 
ulkoilureitti. Salmiperä – Joonaala – Huhmari yhdysreitti on ollut 
vuosikymmenten ajan yksi Ylivieskan suosituimpia hiihtoreittejä ja toimiikin 
ainoana reittinä, joka yhdistää Ylivieskan keskustan ja Huhmarin 
ulkoilualueiden reitistöt. Kesäaikaan latupohjaa käyttää hyödykseen 
ulkoilijat, muun muassa maastopyöräilijat. Onkin ehdottoman tärkeää, että 
Reitin linjaus ja tuulivoimaloiden sijoituspaikat sovitetaan 
jatkosuunnittelussa yhteen niin, että reitin virkistyskäyttö voi jatkua 
nykyisen kaltaisena. 
 
Kaavaselostuksen mukaan, hanketoimija on sitoutunut kustannuksellaan 
siirtämään hankealueen pohjoisosassa sijaitsevan ulkoilu- ja hiihtoreitin 
niin, että tuulivoimahankkeen haitat reitin käyttäjille ovat mahdollisimman 
vähäiset. Käyttäjille koituvien haittojen tunnistamisessa, onkin tärkeää 
vahva käyttäjien osallistaminen, jotta mahdolliset haitat varmuudella 
tunnistetaan.  
 

Esittelijä hyvinvointijohtaja Joose Kemppainen 
 

Päätösehdotus Hyvinvointilautakunta lausuu Pajukoski II yleiskaavan luonnoksesta 
seuraavaa: 
 
- Kaavaselostuksessa tunnistettu aktiivisella käytöllä oleva Joonaala-
Huhmari ulkoilureitin tulee huomioida jatkosuunnittelussa siten, että reitin 
virkistyskäyttö voi jatkua tulevaisuudessakin vähintään nykyisen tasolla. 
 
- Mikäli ulkoilureittiin tulee muutoksia, on ensiarvoisen tärkeää, että 
ulkoilureitin käyttäjiä ja ylläpitäjiä kuullaan asiassa. Kuulemisen avulla 
tunnistetaan mahdolliset haitat ja epäkohdat, sekä osataan tunnistaa 
ulkoilureitistön rakentamiset mahdolliset erityispiirteet. 
 
- Mikäli ulkoilureittiä joudutaan siirtämään nykyiseltä paikalta, 
hyvinvointilautakunta pitää tärkeänä, että uuden reitin suunnittelu, 
toteutuspäätös ja toteutus tulisi olla tehtynä ennen tuulivoimapuiston 
rakentamista. Näin vältettäisiin ulkoilureitin mahdollinen käyttökatkos.  
 



- Hyvinvointilautakunta pitää tärkeänä, että maakuntakaavatasolla 
tunnistettu moottorikelkkareitti huomioidaan jatkosuunnitteluissa. 
 

Asian käsittely Keskustelun aikana Tanja Laakkonen esitti lisäystä päätösehdotukseen: 
”Hyvinvointilautakunta pitää tärkeänä myös valtakunnallisesti arvokkaan 
maisema-alueen kalajokilaakson huomioimista, kuin myös kauhanevan 
suoalueen huomioon ottamista kaavassa vähimmän haitan periaatteella. 
Virkistys- ja liikuntareittien osalta tärkeänä pidetään luonnossa liikkumisen 
arvoja.” Leena Voltti kannatti Tanja Laakkosen esitystä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu esitys, siitä on 
äänestettävä esittäen nimenhuutoäänestystä. Äänestystapa hyväksyttiin. 
Suoritetussa äänestyksessä hyvinvointijohtajan pohjaesitys sai yhden 
äänen (Ami Salmela) ja Tanja Laakkosen esitys viisi ääntä (Tanja 
Laakkonen, Teemu Mattila, Ari Mehtälä, Orvokki Turunen-Hemmilä ja 
Leena Voltti). Tyhjää äänesti yksi (Juhani Löfbacka).  

 
Päätös Hyvinvointilautakunta päätti lausua Pajukoski II yleiskaavan luonnoksesta 

seuraavaa: 
 
- Kaavaselostuksessa tunnistettu aktiivisella käytöllä oleva Joonaala-
Huhmari ulkoilureitin tulee huomioida jatkosuunnittelussa siten, että reitin 
virkistyskäyttö voi jatkua tulevaisuudessakin vähintään nykyisen tasolla. 
 
- Mikäli ulkoilureittiin tulee muutoksia, on ensiarvoisen tärkeää, että 
ulkoilureitin käyttäjiä ja ylläpitäjiä kuullaan asiassa. Kuulemisen avulla 
tunnistetaan mahdolliset haitat ja epäkohdat, sekä osataan tunnistaa 
ulkoilureitistön rakentamiset mahdolliset erityispiirteet. 
 
- Mikäli ulkoilureittiä joudutaan siirtämään nykyiseltä paikalta, 
hyvinvointilautakunta pitää tärkeänä, että uuden reitin suunnittelu, 
toteutuspäätös ja toteutus tulisi olla tehtynä ennen tuulivoimapuiston 
rakentamista. Näin vältettäisiin ulkoilureitin mahdollinen käyttökatkos.  
 
- Hyvinvointilautakunta pitää tärkeänä, että maakuntakaavatasolla 
tunnistettu moottorikelkkareitti huomioidaan jatkosuunnitteluissa. 
 
- Hyvinvointilautakunta pitää tärkeänä myös valtakunnallisesti arvokkaan 
maisema-alueen kalajokilaakson huomioimista, kuin myös kauhanevan 
suoalueen huomioon ottamista kaavassa vähimmän haitan periaatteella. 
Virkistys- ja liikuntareittien osalta tärkeänä pidetään luonnossa liikkumisen 
arvoja. 

 


